
Protokół Nr III/15 

 

Z sesji Rady Gminy Dłutów, która odbyła się w dniu 20 stycznia 2015 roku w Domu Kultury 

w Dłutowie ul. Polna 3. 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Janas  – Przewodniczący Rady Gminy Dłutów. 

Sesję rozpoczęto o godz.13
00

, a zakończono o godz. 15
00

. 

 

W sesji udział wzięli: 

1) radni 

2) sołtysi 

3) zaproszeni goście 

wg załączonych list obecności. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z II sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dłutów na lata 2015-2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżecie Gminy Dłutów na 2015 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie umorzenia postępowania dotyczącego skargi na 

działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dłutowie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Dłutów na 2015 rok.  

12. Interpelacje i zapytania. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Obrady III sesji Rady Gminy Dłutów otworzył i prowadził Krzysztof Janas – 

Przewodniczący Rady Gminy Dłutów.  

Powitał radnych, wójta gminy, sołtysów i zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

 Radni oraz wójt gminy nie zgłaszali wniosków i uwag do porządku obrad. 



Punkt 3 

Przyjęcie protokółu z II sesji. 

 

 Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy zgłaszają wnioski do 

protokółu z obrad II sesji Rady Gminy Dłutów jak również o przyjęcie protokółu bez 

odczytywania. Protokół był dostępny do zapoznania się w biurze rady jak również przed 

obradami III sesji Rady Gminy. Radni nie zgłaszali wniosku o odczytywanie protokołu. 

Przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia protokółu z II sesji 

Rady Gminy Dłutów bez odczytywania. Protokół przyjęty został jednogłośnie. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 Wójt Gminy Grażyna Maślanka – Olczyk zabierając głos przedstawiła radnym 

sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 Radny A. Banaś zwrócił się z zapytaniem, czego dotyczy upoważnienie udzielone 

Kierownikowi GOPS w Dłutowie udzielone w zarządzeniu Nr 1/15. 

Wójt Gminy wyjaśniła, iż upoważnienie dotyczy realizacji zadań wynikających z Karty Dużej 

Rodziny. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dłutów na lata 2015-2025. 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił radnym uchwałę Nr I/198/2014 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 grudnia 2014 roku w 

sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej oraz możliwości 

sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Dłutów. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Olkusz przedstawiła objaśnienia do projektu wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2015-2025 oraz objaśnienia autopoprawek do w/w projektu 

dokonane 26.11.2014 r. Projekt uchwały z proponowanymi autopoprawkami radni otrzymali z 

materiałami na sesję. Objaśnienia stanowią załącznik do protokółu. 

Radni nie zgłaszali wniosków i zapytań do projektu uchwały. 

Mieszkaniec wsi Dłutów pan K. Świercz zwrócił się z zapytaniem, dlaczego Gmina nie składa 

wniosków o pozyskanie środków unijnych w ramach Stowarzyszenia Łódzki Obszar 

Metropolitarny. 

Wójt Gminy zabierając głos przedstawiła ranking gmin woj. łódzkiego przedstawiający 

dochody własne gmin na jednego mieszkańca odpowiadając tym na pytania i uwagi z obrad 

poprzedniej sesji. Następnie poinformowała, że Gmina Dłutów w 2015 r. planuje pozyskać 

środki unijne w ramach przynależności do Stowarzyszenia Łódzki Obszar Metropolitarny na 

planowane w budżecie zadanie termomodernizacji energetycznej budynków szkoły 

podstawowej, gimnazjum i Sali sportowo-widowiskowej. 



Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały wraz z autopoprawką (druk RG/1/15) i 

poddał go pod głosowanie. Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/12/15 została podjęta i 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżecie Gminy Dłutów na 2015 r. 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił radnym opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu i Finansów Rady Gminy Dłutów dotyczącą projektu budżetu Gminy Dłutów na 2015 

rok oraz uchwałę Nr I/199/2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi z dnia 5 grudnia 2014 roku w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy 

Dłutów na 2015 rok. Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokółu. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Olkusz w imieniu Wójta Gminy zgłosiła i przedstawiła radnym 

autopoprawkę z dnia 30.12. 2014 r. i 13.01.2015 r. do projektu uchwały a następnie projekt 

budżetu Gminy Dłutów na 2015 rok omawiając kolejno planowane dochody i wydatki, plan 

przychodów i rozchodów oraz plan przychodów i kosztów Zakładu Usług Komunalnych. 

Uzasadnienie do projektu uchwały oraz autopoprawki stanową załącznik do protokołu 

Radni nie zgłaszali wniosków i zapytań do projektu uchwały jak również do zgłoszonej 

autopoprawki. 

Mieszkaniec wsi Dłutów pan K. Świercz zwrócił się z zapytaniem, dlaczego tylko 5 tys. zł 

zaplanowano w budżecie na promocję gminy. 

Wójt Gminy odpowiadając poinformowała, iż w ramach tych pieniędzy dokonuje się zakupu 

kwiatów na święta państwowe i inne natomiast na informację o naszej gminie i ulotki w tym 

zakresie pozyskaliśmy w latach poprzednich środki finansowe unijne.  

 Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką 

(druk RG 2/14) i poddał go pod głosowanie. Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/13/15 

została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2015 rok. 

 

 Inspektor ds. obsługi rady gminy Jadwiga Pstrokońska przedstawiła radnym uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2015 rok jak również przybliżyła diagnozę przedstawioną w projekcie uchwały. Uzasadnienie 

stanowi załącznik do protokołu. Inspektor udzieliła radnym odpowiedzi na pytania dotyczące badań 

ankietowych prowadzonych w 2014 r. w placówkach szkolnych na terenie Gminy. 

Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały (druk RG 3/15) i poddał go pod głosowanie. 

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/14/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

 



 Inspektor J. Pstrokońska ds. obsługi rady gminy przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 rok i uzasadnienie. Uzasadnienie stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały (druk RG 4/15) i poddał go pod głosowanie. 

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/15/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich. 

 

 Wójt Gminy Grażyna Maślanka-Olczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyboru sołtysów i rad sołeckich. Zgodnie z zapisem § 7 ust.2 pkt 1 Statutu Gminy Dłutów 

Rada zarządza wybory sołtysów i rad sołeckich na 4 letnie kadencje. 

 Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały (druk RG 5/15) i poddał go pod głosowanie. 

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/16/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie umorzenia postępowania dotyczącego skargi na działalność 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dłutowie. 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały przedłożony przez Komisję 

Rewizyjną Rady Gminy Dłutów, która na swoich posiedzeniach rozpatrywała w/w skargę.  

 Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały (druk RG 6/15) i poddał go pod głosowanie. 

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/17/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Dłutów na 2015 rok.  

 

 Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych z zapytaniem czy zgłaszają wnioski i 

uwagi do projektów planów pracy komisji przedłożone przez poszczególne komisje. 

 Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały (druk RG/7/15) i poddał go pod głosowanie. 

Przy 15 głosach „za” uchwała Nr III/18/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 12 

Interpelacje i zapytania. 

 

 Radna B. Szymańska zwróciła się z zapytaniem ile środków finansowych z budżetu 

gminy jest dopłacane do wydatków za odbiór odpadów. 

Wójt poinformowała, że Gmina dopłaciła ok. 100 tys. zł w 2014 r. natomiast na dzień 

dzisiejszy nie posiadamy jeszcze kalkulacji przedłożonej przez firmę, która wygrała przetarg. 

Z chwilą jej uzyskania będziemy nad tym pracować w komisjach. 



Radny A. Śpionek zgłosił potrzebę lepszego zabezpieczenia strażnicy OSP w Tążewach przed 

kradzieżą. 

Wójt Gminy odpowiadając na zgłoszoną propozycję stwierdziła, iż należałoby rozważyć ta 

sprawę i ewentualnie ubezpieczyć sprzęt znajdujący się we wszystkich strażnicach OSP na 

terenie całej gminy. 

 

Punkt 13 

Wolne wnioski. 

 

 Pan K. Świercz zabierając ponownie głos przedstawił swoje uwagi dotyczące 

wysokości i propozycji planowanych wydatków na promocję Gminy jak również uwagi 

dotyczyły, pozyskiwania środków unijnych i na jakie jego zdaniem inwestycje powinny być 

przeznaczone. Następnie wręczył Pani Wójt Gminy pismo o udostępnienie informacji 

publicznej, w jakiej wysokości i na jakie inwestycje pozyskano bezzwrotne fundusze unijne w 

latach 2011-2014. Kopia pisma stanowi załącznik do protokołu. 

 Pan. J. Suflida zabierając głos ponownie zwrócił się do radnych o podjęcie uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszar części obrębu geodezyjnego Świerczyna. Zaprzestanie prac nad sporządzeniem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zdaniem pana J. Suflidy uniemożliwia 

rozwój jego gospodarstwa a co za ty idzie rozwój gminy jak również całego województwa. 

Na ręce przewodniczącego Rady Gminy Dłutów pan J. Suflida złożył pismo w powyższej 

sprawie wraz z kopią podpisów 19 osób popierających prośbę Państwa Suflidów „o poparcie 

inicjatywy montażu 15 silosów przeznaczonych do przechowywania zboża potrzebnego do 

produkcji pasz dla hodowanych kur niosek” skierowane do Rady Gminy Dłutów. Pismo 

stanowi załącznik do protokołu. 

 Sołtys wsi Czyżemin przedstawił swoje uwagi dotyczące środków finansowych 

planowanych i wydawanych z budżetu Powiatu Pabianickiego na teren gminy Dłutów a 

zwłaszcza na remonty bądź budowę dróg powiatowych. Zdaniem sołtysa Gmina Dłutów jest 

pod tym względem źle traktowana przez Starostwo Powiatowe w Pabianicach. 

Takie same uwagi zgłaszali radni, którzy stwierdzili, iż w poprzednie kadencji wielokrotnie 

interweniowali w sprawach remontów dróg powiatowych znajdujących się na terenie naszej 

Gminy. 

 Radna B. Szymańska zgłosiła wniosek, aby w jakiś sposób wpłynąć na właściciela o 

uporządkowanie posesji położonej w Dłutowie na rogu ul. Pabianickiej i ul. Polnej. 

Wójt Gminy odpowiadając poinformowała, iż były już czynione różne próby zobowiązujące 

właściciela do uporządkowania nieruchomości jak również czynione były negocjacje z 

właścicielem o zakup działki. 

 Sołtys sołectwa Świerczyna zabierając głos nawiązał do wypowiedzi Pana J. Suflidy 

twierdząc, iż Pan J. Suflida nie rozmawiał z mieszkańcami i sąsiadami na temat rozwoju 

swojego gospodarstwa i uciążliwości z tym związanych i nadal tego nie potrafi zrobić. 

Natomiast podpisy załączone do pisma były zbierane prze dzieci Państwa Suflidów i są 

złożone tylko przez niektórych mieszkańców. 

W dalszej części wywiązała się wymiana zdań pomiędzy Panem Suflida a Panem Patura.  



 Przewodniczący obrad kończąc dyskusję stwierdził, iż najlepszym rozwiązaniem było 

by rozmawiać w tych sprawach ze wszystkimi mieszkańcami. 

Następnie głos zabrał mieszkaniec sołectwa Stoczki-Porąbki zgłaszając swoje uwagi 

dotyczące braku informacji o sesji na stronach internetowych gminy Dłutów, nierównego 

wydatkowania środków finansowych na poszczególne sołectwa jak również podawania 

różnych kwot wydatkowania środków finansowych. 

Sprawa braku informacji o sesji została wyjaśniona na obradach sesji. Informacja znajdowała 

się na stronie BIP gminy jak również na stronie www.dlutow.pl. 

Następnie wyjaśnienia przedstawiła Wójt Gminy i zwróciła się do Pana J. Rudzińskiego o 

przedstawienie konkretnych spraw i zapytań ich dotyczących.  

 

Punkt 14 

Zakończenie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący zamknął obrady III sesji 

Rady Gminy Dłutów. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała J. Pstrokońska 

 

http://www.dlutow.pl/

